

## 旅游探访指数 - 晓宅

总分：3.0/5.0 (千岛河畔的跨世纪家族记忆)

### 1. 公共性与可达性:

- **私人家园，谢绝入内:** 这是一座位于加拿大魁北克省圣厄斯塔什市千岛河畔的私人住宅。由于它是同一家族世代居住的私人物业，承载了多代人的共同生活与记忆，因此不对外开放参观。
- **自然隐蔽的低调扩建:** 即使从外部观察，新建的扩建部分也被建筑师设计得极为克制与低调。它自然地楔入成熟的园林树丛之间，顺应场地的地形起伏，非常隐蔽。

### 2. 跨越两个世纪的对话:

- **还原历史本源:** 这座始建于 1811 年的历史民居，经过建筑师严谨的修复，拆除了多年来累积的无序加建部分，将其外立面还原至纯粹的状态。雪松木瓦屋顶的复原、重新校正的窗洞比例，以及室内精心呈现的石墙与结构木梁，共同唤醒了岁月掩埋的真实性。
- **玻璃连廊的门槛:** 连接两百多年前的老建筑与当代新建体量的，是一条轻盈透明的玻璃连廊。它像一道无形的门槛，精妙地框定了历史遗产与现代生活之间的空间对话。

### 3. 材质与自然的交融:

- **乌木与砾石的沉稳色调:** 扩建部分采用了乌木色雪松木和深色木材作为外饰，顶部铺设砾石屋面。这种选择使其与周围的自然环境在色调上达成了罕见的和谐，不仅没有喧宾夺主，反而表达了对原有历史景观的充分尊重。

## 探访指南

- **最佳方式:** 鉴于该住宅高度的私密性，推荐通过专业的建筑媒体或摄影作品进行“云端漫游”。重点观察那道连接新旧体量的玻璃连廊，以及新设的双层通高空间如何为老旧的屋架结构提供全新的视觉维度。
- **替代体验:** 如果您前往加拿大魁北克省旅行，可以漫步于千岛河畔，欣赏沿岸十九世纪初期的传统民居建筑群，感受当地独特的历史文脉与自然风光。

**一句话总结:** 它拒绝将历史冻结为冰冷的标本，而是用一条透明的连廊和内敛的乌木色新居，让长达两个世纪的家族记忆在千岛河畔继续生长。

## Total Score: 3.0/5.0 (Cross-Century Family Memories on the Banks of the Mille îles River)

### 1. Public & Accessibility

- **Private Home, No Visitors:** This is a private residence located on the banks of the Mille îles River in Saint-Eustache, Quebec, Canada. As a property inhabited by the same family for generations, serving as a vessel for multi-generational life and memory, it is strictly not open to the public for tours.
- **Naturally Hidden Extension:** Even when observed from the outside, the newly added extension is designed by the architects to be extremely restrained and low-profile. It naturally wedges into the mature garden groves, undulating with the topography of the site, making it highly discreet.

### 2. A Dialogue Across Two Centuries

- **Restoring Historical Authenticity:** Built originally in 1811, this historical residence underwent rigorous restoration to remove decades of chaotic additions, returning its facade to a state of purity. The restoration of the cedar shingle roof, recalibrated window proportions, and the carefully exposed interior stone walls and structural wooden beams collectively awaken the architectural authenticity buried by time.
- **The Glass Corridor Threshold:** Connecting the over 200-year-old historic building with the contemporary extension is a light, transparent glass corridor. It acts as an invisible threshold, exquisitely framing the spatial dialogue between heritage and modern living.

### 3. Integration of Materials and Nature

- **Calm Tones of Ebony and Gravel:** The exterior of the extension features ebony-colored cedar and dark wood, topped with a gravel roof. This selection achieves a rare tonal harmony with the surrounding natural environment, showing full respect for the original historical landscape without being obtrusive.

### Visitor Guide

- **Best Way to Visit:** Given the high level of privacy of this residence, it is recommended to take a "digital tour" through professional architectural media or photography. Focus on the glass corridor connecting the old and new volumes, and how the newly created double-height space provides a fresh visual dimension for the old roof truss structure.

- **Alternative Experiences:** If you travel to Quebec, Canada, you can take a stroll along the Mille îles River to admire the clusters of traditional residential buildings from the early 19th century, experiencing the unique historical context and natural scenery of the area.

**One-Sentence Summary:** It refuses to freeze history into a cold specimen, but instead uses a transparent corridor and an understated ebony-colored new dwelling to let two centuries of family memory continue to grow by the Mille îles River.